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Předmět žádosti:  žadatel požadoval odpovědi na dotazy týkající se podpory paliativní péče
v Libereckém kraji na období let 2021 – 2026, na které mu KÚ LK odpověděl následovně:

a)  Jakou  finanční  a  jinou  podporu  Liberecký  kraj  plánuje  poskytnout  pro  dlouhodobě
působící Hospic sv. Zdislavy a pro nově vzniklý Domácí hospic 14 pomocníků v Semilech?

Odpověď:

Liberecký kraj již od roku 2016 podporuje péči v lůžkovém hospici, který provozuje spol. Hospic
sv. Zdislavy, o. p. s. Každoročně je poskytována částka 2.200.000 Kč. Zastupitelstvo Libereckého
kraje v květnu 2021 schválilo pokračování neinvestiční dotace na období 2022 až 2026, se
stejnou  roční  výší.   Finanční  částky  jsou  alokovány  a  vypláceny  z  rozpočtu  resortu
zdravotnictví.

b) Zda a jak zamýšlí  LK změnit skutečnost,  že oblast Českolipska nemá aktuálně žádné
zařízení zde poskytující hospicovou péči?

Odpověď:

Společnost Hospic sv.  Zdislavy, o.p.s.  je  poskytovatel  zdravotních služeb, s  působností  pro
území celého Libereckého kraje.

c) Zda a jak se LK plánuje zapojit do podpory hospice ve Vrchlabí, který spadá sice pod jiný
kraj, ale poskytuje péči i klientům v regionu Jilemnicka?

Odpověď:

Krajský úřad Libereckého kraje nemá v současné době povědomí o tom, že by se Liberecký kraj
plánoval zapojit do podpory hospice ve Vrchlabí.

d) Jaký je výhled LK na potřebu a vývoj potřeby tohoto druhu péče na dané období, včetně
zhodnocení kapacity současných zařízení a její dostatečnosti?

Odpověď:

V  současné  době  je  kapacita  lůžkového  hospice  dostačující.  V  oblasti  poskytování  služeb
„domácího hospice“ jsou určité rezervy, které se Liberecký kraj snaží řešit ve spolupráci s



Hospicem sv. Zdislavy, o. p. s.

e) Zamýšlí LK iniciovat změny na státní úrovni, které by přispěly k vyřešení dlouhodobého
podfinancování  této  služby v  době,  kdy obyvatelstvo ČR tzv.  „stárne“ a  tyto  služby na
pomezí zdravotní a sociální péče budou stále více potřebné? Pokud zamýšlí, tak jak?

Odpověď:

Z pohledu Krajského úřadu Libereckého kraje, odboru zdravotnictví Liberecký kraj nezamýšlí
iniciovat změny.


